
Mange i Audnedal, 
med ordføreren i 
spissen, ser med 
stor skepsis på å 
havne i en storkom-
mune.
AUDNEDAL

– Da blir det alt for lett til at kjøtt-
vekta gjelder. Og jeg frykter at 
Audnedal i for stor grad vil tape 
i mange saker om vi havner med 
for eksempel Mandal i en ny kom-
mune, sa Tønnes Seland.

Audnedal kommune inviterte 
til folkemøte om kommunesam-
menslåing mandag kveld. Det var 
full sal i flerbrukshallen, rundt 
150 personer kom. 

Tre alTernaTiver
Audnedal er involvert i tre uli-
ke alternativer til en ny storkom-
mune:

Mandals-prosjektet: Mandal, 
Lindesnes, Marnardal og Aud-
nedal.

Dette alternativet ble lagt fram 
av mandalsordfører Tore Askild-
sen på folkemøtet. Han la vekt på 
at disse kommunene over flere år 
har et sterkt samarbeid. 

For eksempel har disse kom-
munene felles barnevern, brann-

vesen, landsbruksforvaltning, 
Lindesnesrådet, ppt-tjeneste og 
et kriminalforebyggende arbeid.

Lyngdals-prosjektet: Far-
sund, Lyngdal, Hægebostad, 
Lindesnes og Audnedal.

Det var Lyngdal-ordfører Jan 
Kristensen som la fram dette al-
ternativet. Han kunne fortelle at 
dersom disse kommunene blir 
slått sammen, blir det en kom-
mune på 25.000 innbyggere. – I 
2040 har antall innbyggere økt 
til 30.000 personer, sa han.

Blant de fordelene han trakk 
fram med å slå sammen småkom-
muner er habilitet. – Det er van-
skelig for en politiker å være fair 
i alle saker jo mindre en kommu-
ne er, sa han.

Midtre-Agder-prosjektet: 
Åseral, Hægebostad, Marnar-
dal og Audnedal.

Her var det Hægebostad-ordfø-
rer Ånen Werdal som la fram mu-
ligheten. Med en slik kommune 
vil det bli 6646 innbyggere.

– En kommune med dette an-
tallet innbyggere mener vi er liv 
laga for fremtiden, sa han.

Også Werdal trakk fram hvor 
omfattende samarbeid det er 
mellom disse kommunene alle-
rede i dag.

Han la heller ikke skjul på at 
han trives veldig godt med at Hæ-
gebostad er helt for seg selv. 

Følelser
Akkurat dette synspunktet del-
te han nok med flere i salen som 
gjerne ønsker at Audnedal forblir 
for seg selv. 

–  Hva vil for eksempel skje med 
Byremo ungdomsskole som vi i 
dag samarbeider med Hægebo-
stad om å drive. Blir skolen lagt 
ned om vi havner i en storkom-
mune, spurte Steinar Fuglestveit. 

Ordfører Seland sa at også han 
er redd for skolens fremtid der-
som ikke Audnedal og Hæge-
bostad havner sammen i en ny 
kommune. – Også Byremo vide-

regående skole kan stå i fare, sa 
han. 

En annen i salen, Kjell Foss, sa 
han slett ikke er sikker på at ut-
kantene blir ivaretatt i en stor-
kommune. 

skrekk
Det samme sa en annen aud-
nedøl, Jon Ødegård. – Jeg ser med 
skrekk på hvordan skolestruktu-
ren i Sverige lider i kommune-
sammenslåingene som skjer der, 
sa han.

Seland tok igjen ordet, og min-
net om at mens en kommune-

sammenslåing for mandalittene 
vil bety lite, vil det for Audnedal 
bli mye mer merkbart.

En annen i salen sa at dette 
ikke er noe annet enn en sentra-
lisering der dagens Audnedal blir 
spist opp av et bymiljø.

Innen 31. mars skal de ulike 
kommunene ha bestemt seg for 
hvilket kommunealternativ de vil 
jobbe videre med.

TeksT: Jarle r. Martinsen
jarle.martinsen@fvn.no - 91885107

Skepsis til storkommune

FOLKEMØTE. Tre ulike alternativer for Audnedal

Audnedal-ordfører Tønnes Seland før folkemøtet om kommunesammenslåing mandag kveld. Han er åpen for alle forslag om hvor kommunen skal gå, men han heller mot at det bør bli 
med småkommunene som Audnedal har mest til felles med. FoTo: JArle r. MArTinsen

FaKTa

Kommunereformen
 ● 18. juni 2014 fikk regjeringen 

flertall i Stortinget for sitt forslag 
til kommunereform. 

 ● I høst er det satt i gang regionale 
prosesser med sikte på en ny kom-
munestruktur. 

 ● Alle landets kommuner er 
invitert til å starte prosesser for å 
avklare om det er aktuelt å slå seg 
sammen med nabokommuner.

Steinar Fuglestveit, kommunestyrerepresentant for Ap i Audnedal, 
frykter at Byremo ungdomsskole vil forsvinne i en storkommune.  
FoTo: JArle r. MArTinsen
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